
Pracovná skupina pre zdravie a dobré životné podmienky
zvierat, 5. november 2024

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 5. november 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre zdravie a dobré životné podmienky zvierat

Predsedal: Predsedal Miguel A. Higuera (ES).

Podrobný popis aktivity:

Predstavenie novej generálnej tajomníčky C-C Elli Tsiforou

E. Tsiforou sa ujala svojej pozície 16. 9. 2024, dovtedy bola predsedníčkou pracovnej skupiny CCC.
Odporučila využiť aktuálny moment zahájenia mandátu novej Komisie na opätovné nastolenie
dôležitých tém ako ekonomický aspekt udržateľnosti a konkurencieschopnosť európskych
producentov. Upozornila na verejné vypočúvanie nominovaného komisára pre poľnohospodárstvo
dňa 4. 11., počas ktorého bola jeho nominácia schválená. Upozornila aj  na niektoré nebezpečné
návrhy ohľadom spojenia všetkých fondov poskytovaných členským štátom a ponechanie rozhodnutia
o využívaní prostriedkov na jednotlivých štátoch. Situáciu treba pozorne sledovať.

 

Výsledok Strategického dialógu (SD) a možné dopady pre pracovnú skupinu

Sekretariát informoval o iniciatíve predsedníčky Komisie v podobe vedenia SD ohľadom zmien metód
v poľnohospodárstve s cieľom dosiahnuť väčšiu udržateľnosť a ďalšie ciele stratégie F2F. Upozornil
na veľmi utajovaný a netransparentný proces prípravy záverečnej správy SD a vyjadril nádej ohľadom
transparentnejšieho prístupu pri príprave vízie Komisie, ktorá by mala mať formu oznámenia.

Sekretariát bližšie predstavil záverečnú správu SD, ktorá zahŕňa 10 všeobecných politických
odporúčaní, nie všetky sú pozitívne. Správa zdôrazňuje, že dobré zdravie zvierat je kľúčom
k odolnosti poľnohospodársko-potravinárskeho systému. Navrhuje zlepšiť chov zvierat a postupy
riadenia so zameraním na prevenciu chorôb prostredníctvom prirodzenejších a udržateľnejších
prístupov, ktoré zahŕňajú obmedzenie používania antimikrobiálnych látok, aby sa zabránilo
rezistencii voči antibiotikám. Zdôrazňuje posilnenie politík dobrých životných podmienok zvierat
v súlade s rastúcimi požiadavkami spotrebiteľov na udržateľnejšie a etickejšie potraviny a navrhuje,
aby spotrebitelia hrali aktívnejšiu rolu a podporovali udržateľnú stravu. 

Počas septembrových prezídií sa rozhodlo, že C-C pripravia vlastnú víziu a počas novembrových
prezídií by sa mala schvaľovať prvá verzia dokumentu. Vízia bude vychádzať z predvolebného
manifestu, do prípravy budú zapojené predsedníctva všetkých pracovných skupín. Predsedajúci
preto vyzval organizácie na zaslanie vlastných pripomienok.

 

Dobré životné podmienky zvierat



Pre informáciu: návrh o ochrane zvierat počas prepravy, akcie C-C

Predsedajúci na úvod informoval o zrušení zasadnutí podskupiny EÚ platformy pre zdravie zvierat,
budúce jednanie je naplánované na december.

Ďalej informoval o výzve Eurogroup For Animals. Skupina predtým spoluprácu s C-C odmietala,
aktuálne ju sama iniciuje, preto odporučil opatrný prístup.

 

Diskusia:

DK zástupkyňa informovala o neochote poľnohospodárov investovať svoje prostriedky vzhľadom na
neistú situáciu novej legislatívy. Niektoré štáty už prijali národné legislatívy. Preto nie je vhodné
čakať na revidované pravidlá na európskej úrovni, ale proaktívne navrhnúť vlastné, s čím
predsedajúci súhlasil.

DE zástupca upozornil aj na ďalší dôvod, prečo poľnohospodári nechcú investovať – smernicu
o priemyselných emisiách.

Predsedajúci odporučil prerokovať ďalší postup v rámci sekretariátu C-C, vrátane možnosti
ustanovenia špecifickej dočasnej pracovnej skupiny a prípravy dokumentu C-C. V Rade bolo
dokončené technické čítanie k návrhu, tému pravdepodobne prevezme PL PRES.

 

Pre informáciu: závery EHSV o ochrane zvierat počas prepravy

Tento bod prezentoval spravodajca EHSV, stanovisko k návrhu Parlamentu a Rady o ochrane zvierat
počas prepravy bolo schválené počas plenárneho hlasovania EHSV 21. 5. 2024. Zahŕňa niekoľko
odporúčaní:

EHSV podporuje vykonávanie a harmonizované presadzovanie predpisov, ktoré sa opierajú●

o vedecké dôkazy a empirické skúseností vykonávateľov.
EHSV upozorňuje, že akékoľvek pravidlá uvalené na európskych výrobcov budú akceptované iba●

vtedy, keď do obojstranných obchodných dohôd budú zahrnuté rovnocenné podmienky pre dovoz.
Dôležité je zohľadniť špecifické zemepisné a klimatické charakteristiky každej krajiny.●

EHSV vyzýva Komisiu, aby zaistila, že náklady spojené s vykonávaním tohto nového nariadenia●

nebudú niesť zúčastnené strany v tomto odvetví.
EHSV nepovažuje dohľad veterinára za nutný, pokiaľ nakládku zvierat na vozidlo vykonáva●

kvalifikovaná a oprávnená osoba, ktorou môže byť poľnohospodár, prepravca alebo tretia strana,
alebo pokiaľ bude jazda riadne zaznamenaná v systéme TRACES.
EHSV zdôrazňuje, že ustanovenia v návrhu nariadenia vyžadujú, aby subjekty pracovali v nočných●

zmenách, čo EHSV považuje za nebezpečné a vyzýva Komisiu, aby navrhla alternatívne a dlhodobé
riešenie.
EHSV upozorňuje, že obmedzenie prepravy na jatky na 9 hodín by diskriminovalo producentov●

v členských štátoch, kde sa cestuje na veľké vzdialenosti, do horských alebo odľahlých oblastí.
EHSV sa domnieva, že novonavrhované technické normy týkajúce sa spôsobilosti suchozemských●

zvierat na prepravu by mohli viesť k uzavretiu mnohých chovov hospodárskych zvierat. Požaduje
vypracovanie podrobnej štúdie dopadu pre každé odvetvie živočíšnej výroby.
EHSV vyzýva Komisiu, aby zohľadnila klimatické charakteristiky jednotlivých členských štátov●

a zastáva názor, že zákaz prepravy zvierat pri určitých teplotách sa javí iba ako dočasné riešenie,
ktoré dostatočne nerieši dlhodobé dobré životné podmienky zvierat v súvislosti s prebiehajúcimi



klimatickými zmenami.
EHSV upozorňuje, že väčší priestor medzi zvieratami v nákladných vozidlách môže zvýšiť riziko●

pádu a zranení. Zníženie hustoty zvierat a doby jazdy naviac znamená viac nákladných vozidiel na
cestách a viac emisií CO2.
EHSV zastáva názor, že je nevyhnutné podporovať krátke dodávateľské reťazce ako účinné riešenie●

na zníženie nutnosti dlhých ciest.
EHSV žiada, aby bol zohľadnený význam vidieckeho spoločenstva, jeho poľnohospodárske●

a farmárske postupy a dlhoročné tradície.
EHSV podporuje iniciatívy, ktoré aktivujú hygienické, ekonomické a právne nástroje na zachovanie●

miestnych jatiek a podporujú porážky na farmách, pokiaľ sú primerané k veľkosti farmy a miestnym
podmienkam.

Zástupca EHSV na záver uviedol, že je dôležité vykonať dôkladnú štúdiu ekonomického a sociálneho
dopadu, lebo dodatočné náklady na navrhované opatrenia by viedli k ukončeniu činnosti mnohých
odborníkov.

 

Štúdia IFIP o ochrane zvierat počas prepravy

Sekretariát predstavil štúdiu ekonomickej vykonateľnosti legislatívneho návrhu, ktorá bola vytvorená
v 11 členských štátoch (ES, DE, FR, DK, NL, AT, HU, RO, PT, SE, CZ) pre chov ošípaných určených
na výkrm a chov. Zistenia sú založené na základe dotazníkového prieskumu medzi členmi C-C, podľa
ktorých sa náklady na prepravu ošípaných v 11 štátoch zvýšia o 1,244 mld. EUR ročne, čo pre celú
EÚ predstavuje 1,6 mld. EUR a je evidentné ohrozenie konkurencieschopnosti odvetvia v EÚ.

Prezentácia ďalej zahŕňa detailnú analýzu nákladov na jednotlivé opatrenia, celá prezentácia je
priložená k zápisu v českom jazyku.

Predsedajúci označil štúdiu s konkrétnymi údajmi za najvhodnejší spôsob vedenia konštruktívnej
argumentácie s EÚ inštitúciami.

 

Projekt HADEA a praktické školenia

Projekt predstavuje praktické školenia pre poľnohospodárov a veterinárov proti antimikrobiálnej
rezistencii. Doteraz prebehlo 10 vzdelávacích seminárov, ďalší je naplánovaný na 21. – 22. 11.
v Brne.

 

Partnerstvo EÚ v oblasti zdravia a dobrých životných podmienok zvierat

Je to najambicióznejšia výskumná a inovačná iniciatíva, ktorú Európska komisia financuje za účelom
kontroly infekčných ochorení a podpory dobrých životných podmienok zvierat. Partnerstvo bolo
zahájené tento rok a počas 7 rokov by doň malo byť investovaných 360 mil. EUR.

 

Zdravie zvierat

Do diskusie: vykonávanie zákona a zdraví zvierat



Prerokovávania tohto bodu sa zúčastnili zástupcovia externých organizácií:

Zástupca Animalhealth Europe informoval o prebiehajúcich diskusiách, upozornil na šíriace sa
choroby zvierat naprieč Európou, preto označil revíziu súčasnej legislatívy za zásadnú. Spoločnosti
vyvíjajúce vakcíny musia disponovať informáciami o očakávaných chorobách a je veľmi riskantné
začať výskum nových vakcín bez veterinárneho dialógu a údajov.

Zástupkyňa Federácie európskych veterinárov označila legislatívu za kľúčovú, žiadny národný
systém by nemohol dosiahnuť rovnaké výsledky. Za problém označila zameranie sa na kompenzácie
v prípade prepuknutia nákazy, chýba preventívne opatrenie a podpora

včasnej detekcie. Legislatíva naviac nie je harmonizovane vykonávaná v jednotlivých štátoch.

Zástupca FESASS označil zdravie zvierat za zásadné nielen pre poľnohospodárov, ale aj pre celú
planétu. Upozornil na permanentnú krízu a riziká súvisiace s chorobami zvierat. Za dôležitý nástroj
označil vakcíny. Rizikom sú aj ochorenia, ktoré sa aktuálne vyskytujú v Afrike a môžu byť zavlečené
do Európy. Z toho dôvodu je nevyhnutné riešiť jedno zdravie v jednom svete.

V diskusii odporučil BE zástupca zvážiť väčšie zastúpenie používania nových veterinárnych
imunologických produktov a systém ich rýchlejšieho schvaľovania.

 

Rôzne

DK zástupkyňa informovala o dôležitosti zinku vo výžive prasiatok. Zinok je nevyhnutný pre dobrý
stav a úžitkovosť najmä po ich odstavení.

UK zástupkyňa informovala o zákaze použitia zinku v krmivách prasiatok od roku 2022, teraz
vyhodnocujú dopad v podobe nárastu použitia antibiotík.

Predsedajúci prisľúbil bližšie prerokovať väzbu medzi zákazom zinku a nárastu použitia antibiotík.
V ES k tomuto prebiehajú štúdie, v DK sa ukazujú pozitívne výsledky pri použití doplnkov
obohatených o ZnO.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


